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Az Országgyűlésről  szóló 2012. évi  XXXVI.  törvény 28. § (4) bekezdése alapján „az 50%-os
magyar kvóta bevezetéséről a hazai csapatsportbajnokságokban” címmel a mellékelt határozati
javaslatot kívánom benyújtani. 



 
...../2023. (.....) OGY határozat 

az 50%-os magyar kvóta bevezetéséről a hazai csapatsportbajnokságokban

Az  Országgyűlés  –  annak  érdekében,  hogy  legyen  50%-os  magyar  kvóta  a  hazai
csapatsportbajnokságokban,  amely  a  nemzeti  identitásunk  megőrzésének  és  a  magyar  sport
védelmének záloga is egyben – a következő határozatot hozza:

1.  Az Országgyűlés felkéri a Kormányt, hogy 2023. december 31-ig tegyen intézkedéseket
annak  érdekében,  hogy  legyen  legalább  50%-os  magyar  kvóta  a  hazai
csapatsportbajnokságokban,  ezáltal  garantálva  a  magyar  sportolók  szereplését  a  magyar
adófizetői  pénzből  is  megrendezett  bajnokságokban,  a  befizetett  adókból  épített
sportlétesítményekben, az utánpótlásnak több lehetőséget biztosítva, a válogatott csapataink
színvonalát is emelve.

2. Ez a határozat a közzétételét követő napon lép hatályba.
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Általános indokolás

 
Jogos  a  kormány  részéről  nemzeti  identitásunk  védelmének  szándéka,  amelynek azonban
elválaszthatatlan része kellene legyen a magyar sport védelme. Csapatsportjaink döntő többségében
korlátozás  nélkül  alkalmazhatóak  külföldi,  sőt  Európai  Unión  kívülről  érkező sportolók.  Ezzel
szemben  pl.  Románia  tavaly  bevezette  a  hazai  kvótát  a  csapatsportokban,  így  a  saját
utánpótlásuknak  is  több  lehetőséget  biztosítva,  a  válogatott  csapataik  színvonalát  is  emelve.
Sajnos Magyarországon viszont jelenleg több olyan sportklub működik, melynek játékosai között
alig találni hazait. Sőt olyan mérkőzések is voltak magyar bajnokságokban, ahol egyetlen magyar
játékos sem lépett pályára.
 
A Transfermarkt szakportál  szerint a 12 együttes körülbelül 150 külföldi játékost foglalkoztat. A
legutóbbi átigazolási  időszakban például  tovább nőtt  a  külföldi  labdarúgók száma az NB I-ben.
Rekordot  állított  be  a  Diósgyőr  a  2023.  nyári  átigazolási  szezonban,  miután  12  légióst  igazolt
(ugyanannyit, mint egy évvel ezelőtt a DVSC). Szélnek eresztették vagy cserepadra ültették az NB
I-be feljutást kiharcoló játékosok többségét. Pedig nem is olyan jók a külföldiek: bár kevés esélyt
kapnak a magyarok,  a  labdarúgó gólkirályt az elmúlt  években mégis a csak hazai játékosokkal
felálló Paks csapata adta.
 
A jelenlegi,  teljesen liberális  szabályozatlansággal Magyarország azt is  üzeni sajnos, hogy noha
mintegy  130  évig  kiemelkedő  szinten  működtettük  a  magyar  sportot  külföldiek  mértéktelen
alkalmazása nélkül, most már erre nem vagyunk képesek. Ez természetesen nem igaz, viszont a
nemzeti önbecsülésünket a földre küldi, és elsorvasztják ezzel a magyar utánpótlás-nevelést is. Úgy
gondoljuk, hogy jogunk van olyan szabályok megalkotására, amely garantálják a magyar sportolók
szereplését  a  magyar  adófizetői  pénzből  is  megrendezett  bajnokságokban,  a  befizetett  adókból
épített sportlétesítményekben.
 
Szükségesnek  tartjuk  tehát,  hogy  szabályozott  legyen  a  magyar  sportolók  aránya  a  magyar
bajnokságokban, erősítve ezzel a nemzeti jelleget és a magyar utánpótlásképzést is. Nincs arról szó,
hogy  külföldi  ne  szerepelhessen,  de  a  pályán  tartózkodó  magyar  állampolgárok  minimális
számarányát 50%-ban javasoljuk meghatározni.
 
Érdemes  szemügyre  venni Románia példáját,  ahol például  a  felnőtt kézilabdacsapatok a  külföldi
játékosokat részesítették előnyben, mely miatt a 18 év körüli fiatal kézilabdázók több mint 90%-a
abbahagyta  a  sportot.  Ott  azonban  felismerték  a  problémát,  és  arra  reagálva Novák  Eduárd,
Románia  sportminisztere 2022.  június  23-án  kelt miniszteri  rendeletében  arra  utasította a
sportszervezeteket, hogy felnőtt és ifjúsági szinten a hazai sportolók aránya legalább a 40%-ot elérje
a hivatalos nemzeti sportversenyeken.
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Reménykedem  benne,  hogy  kivételesen  a  kormánypárti  képviselők  is  engedik  legalább
tárgysorozatba  venni  e  javaslatot,  hiszen  Orbán  Viktor  júliusban  úgy  nyilatkozott  a  Magyar
Nemzetnek, hogy több saját nevelésű fiatalt kellene a kluboknak foglalkoztatniuk: „Ha ezt a cél
föladjuk, akkor az egész futballt, magyar futballt nem érdemes csinálni. Mert a magyar futball nem
a szórakoztatóipar része. A futball komolyabb dolog ennél. A futball az életünk, a magyar ember
életének a része, a nemzeti identitás része. Tehát mi nem szórakozni akarunk és tapsikolni a lelátón
mindenfajta,  messzi  földről  idefújt,  ügyes  játékosok  játékán  örvendezve,  hanem  mi  a  saját
gyerekeinket akarjuk látni. A magyar gyerekeket, a magyar válogatottat, a magyar klubcsapatokat.
Ha ezt föladjuk, akkor az egész futballnak nincs értelme, mármint a magyar futballnak. Legyen a
csapat fele nagyon jó minőségű külföldi, de a másik fele saját nevelésű gyerek kell hogy legyen.”
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